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Vidlácký vícebojBabské hody Soví studánka

Vážení čtenáři,
letošní léto už je minulostí... je tady 
podzim se vším, co k  němu patří – 
a kromě ranních mlh a babího léta je to 
i podzimní číslo našeho zpravodaje.
Pro každého z nás je začátek září spo-
jený se školou, a nezáleží na tom, jest-
li jsme rodiče a připravujeme děti na 
návrat ke školním povinnostem, nebo 
si při pohledu na školáky připomene-
me, jak jsme kdysi sami s  nadšením 
či obavami mířili do školy. Rozdrojovic-
kým školákům i  jejich rodičům přeje-
me, aby celým školním rokem propluli 
radostně a bez starostí. 

Na přelomu srpna a  září už jsme se 
většinou vrátili z letních cest a dovole-
ných a  projevilo se to i  oživením kul-
turního, společenského a sportovního 
života v Rozdrojovicích: nejprve vynesl 
silnou kartu místní pivovar, když nás 
pozval na den otevřených dveří spo-
jených s ochutnávkou rozdrojovických 
piv. Krátce nato se k nám sjeli vidláci 
ze širokého okolí, aby změřili síly v pra-
štěných disciplínách vidláckého ví-
ceboje. Klidnější zábavu nabídla swin-
gová kapela, díky níž jsme si mohli 
v sále U Helánů užít taneční hudbu 40. 
let minulého století. Rádi dodáváme, 
že některé posluchače hudba přiměla 

i k tanci... a když už jsme u toho tance, 
nesmíme zapomenout na každoroční 
vrchol podzimní sezóny, babské hody 
spojené s  hodovou zábavou. Pokud 
jste snad některé z  vyjmenovaných 
událostí nestihli osobně navštívit, na 
stránkách zpravodaje najdete fotogra-
fie, které vám jejich atmosféru ales-
poň přiblíží. 
Zajímáte-li se o  sport, jistě vám kon-
cem léta neunikla zpráva o  výrazném 
úspěchu jednoho českého desetibojaře. 
Možná ale nevíte, že je „od nás“... V tom-
to čísle přinášíme také rozhovor s  jed-
ním pozoruhodným mladým mužem. 

-ha-
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ZPRÁVY ZE ZASTUPITELSTVA

Zasedání zastupitelstva 26. 6. 2023
Přítomni: Daniel Stráský, Stanislav Slouka, Pavel Merčák, 
Aleš Richter, Lenka Prokešová, Jiří Mička, Tomáš Kudela, 
Zdeněk Veselý, Zdeňka Slepičková
Zastupitelé po formálním schválení zápisu z minulého jedná-
ní a programu aktuálního jednání přikročili ke schválení po-
dání žádosti o dotaci z Národního programu Životní prostře-
dí, a to Adaptace ekosystémů na změnu klimatu, a zároveň 
výběru zhotovitele projektové dokumentace. Jako nejvýhod-
nější nabídka na zhotovení projektové dokumentace byla vy-
brána nabídka od Ing. Vlastimila Šilhana, a to v celkové část-
ce 348 480 Kč s DPH. Součástí tohoto bodu bylo i schválení 
mapování terénu a vrstevnic speciálním dronem.
Hned poté zastupitelé schválili neinvestiční příspěvek Svaz-
ku vodovodů a kanalizací Tišnovsko na realizaci díla „rekon-
strukce místních komunikací v Rozdrojovicích OÚ – ZŠ, 3. 
etapa – ul. Pod Školou“, v hodnotě 566 521 Kč. Jde o nava-
zující bod z minulého zasedání, kde dochází k částečnému 
pokrytí nákladů akce ve výši 429 848 Kč Svazkem vodovo-
dů a kanalizací Tišnovsko. Zbytek hradí obec tímto neinves-
tičním příspěvkem.
Následně došlo ke schválení několika nájemních smluv 
týkajících se pronájmu částí obecních pozemků, smlouvy 
o zřízení věcného břemene a smlouvy o právu stavby pro 
vybudování vodovodní přípojky.
V další části zasedání byl jednomyslně schválen příspěvek 
na veřejně společenskou akci „PETANQUE – 4. ROČNÍK“ ko-
nanou Na Bahně, a to v částce 3 000 Kč.
Dalším bodem jednání bylo schválení umístění Z-BOXU  
společnosti Zásilkovna s.r.o. v blízkosti obecního úřadu. Po 
umístění provozovatelem již budeme moci využívat tento 
Z-BOX pro dodávky zboží nakoupeného přes e-shopy i u nás 
v Rozdrojovicích.
Poté starosta seznámil přítomné s hospodářským výsledkem 
konané veřejné akce „ROJCFEST 2023“, který skončil přebyt-
kem 24 654 Kč. Tato částka měla být vrácena obci Rozdrojo-

vice. Zároveň došlo k předložení žádosti na podporu pořádání 
akce „ROJCFEST 2024“. Po diskusi zastupitelé schválili přesu-
nutí částky 24 654 Kč na další ročník „ROJCFEST 2024“ jako 
finanční rezervu pro případný neúspěch akce. Následně byla 
schválena podpora společenské akce „Dětský den“ a “ROJC- 
FEST 2024“ ve výši 20 000 Kč a 70 000 Kč.
Ke konci zasedání zastupitelé ještě schválili nákup vyba-
vení sestavy skříní do kanceláře obecního úřadu ve výši 
79 031 Kč a koupi klavíru umístěného v hostinci U Helánů 
za cenu 50 000 Kč. Druhý klavír, který je umístěný na stej-
ném místě, bude odvezen v nejbližší době. 

Zasedání zastupitelstva 4. 9. 2023

Přítomni: Daniel Stráský, Stanislav Slouka, Pavel Merčák, 
Aleš Richter, Jiří Mička, Tomáš Kudela, Zdeněk Veselý, 
Zdeňka Slepičková
Omluveni: Lenka Prokešová
Zastupitelé po formálním schválení zápisu z minulého jedná-
ní a programu aktuálního jednání přikročili ke schválení Změ-
ny č. 3 Územního plánu Rozdrojovice týkající se protihluko-
vých opatření pro nově budovanou silnici I/73 (dříve R43). 
Poté zastupitelé schválili formální změnu ve směrnici k za-
dávání veřejných zakázek malého rozsahu a dále finanční 
příspěvek na financování systému IDS JMK na dopravu oby-
vatel v celkové částce 107 600 Kč na rok 2024, tedy 100 
Kč na obyvatele.
Následně došlo ke schválení směnné smlouvy na část po-
zemku v rozsahu 154 m2, kde obec získá část pozemku pod 
cestou v lokalitě „Na Rovinách“.
V další části zasedání byl jednomyslně schválen příspěvek na 
již uskutečněnou veřejně společenskou akci „MEZINÁRODNÍ 
DEN DĚTÍ“, a to v částce 4 000 Kč za pronájem poníka.
Na závěr zastupitelstvo schválilo nájemní smlouvu týkající 
se pronájmu částí obecních pozemků pro odstavnou plo-
chu, smlouvy o právu stavby pro stavbu sjezdu, smlouvy na 
věcné břemeno pro umístění distribuční sítě a dále několik 
nájemních smluv na pozemky pod chatami.

Milan Šťastný

HUDEBNÍ WORKSHOP
Aby těch hudebních akcí nebylo málo, Rod Paton pove-
de v neděli 15. října odpoledne (14–17 hodin) v obecní 
knihovně workshop pro malou skupinu zájemců. Vůbec 
není podmínkou hrát na nějaký hudební nástroj a mít hu-
dební vzdělání. Naopak, neznalost hudebních teorií člově-
ka osvobozuje od klišé. Rod přiveze jednoduché nástroje 
a vy si z nich některý vyberete. Bude to jedinečný zážitek 
se spoustou hravé zábavy při improvizaci a vytváření ori-
ginální (ne)hudby v atmosféře uvolněnosti, humoru a bez 
strachu, že něco zahrajete špatně, protože podle Roda 
„špatné noty neexistují“. Bude to oslava pospolitosti pro-
střednictvím hudby, která vás nabije energií. Vůbec nevá-
hejte a hlaste se prosím na pantonin@volny.cz.
Počet účastníků je omezen, a proto kdo dřív přijde, ten 
dřív mele... Přihlášení účastníci dostanou včas další 
propozice. -pa-

DALŠÍ JAZZ (A STEP SVĚTOVÉ 
ÚROVNĚ) V NEDĚLI 15. ŘÍJNA 
V 19 HODIN U HELÁNŮ! 
V Rozdrojovicích přivítáme extraligu jazzu v podobě 
seskupení SAKOBI: Radek Zapadlo (saxofon), Vilém 
Spilka (zakladatel JazzFestu, který tentokrát vymění 
kytaru za kontrabas) a Martin Kleibl (bicí). Hlavním 
hostem bude Rod Paton z Walesu (klavír, lesní roh). 
Program obohatí Tonda Bukovský (housle) a Ladislav 
Muroň (flétna). To ale není všechno – ukázky špičko-
vého stepu předvede devítinásobný mistr světa ve 
stepu, choreograf a pedagog Tobiáš Košir s dalšími 
stepaři. Lepší už to asi nebude, tak přijďte, čeká vás 
skvělý hudební a vizuální zážitek plný emocí. 

-pa-

SWINGOVÝ KONCERT 
V ROZDROJOVICÍCH 

proběhl v neděli 10. září v podvečerních hodinách U Helá-
nů. Muzikanti hráli skvěle a přivezli si i dva páry tanečníků, 
kteří nám předvedli, jak se na swing tančí. Našlo se i pár 
odvážlivců z publika, kteří si zakroužili po parketu a nabíd-
li posluchačům také pastvu pro oči. Jedinou kaňkou byla 
rekordně nízká účast publika. Sešlo se zřejmě několik ne-
gativních faktorů, z nichž hlavním bylo krásné počasí, ale 
i několik jiných akcí v pátek a v sobotu, a v neposlední řadě 
dovolená některých pravidelných návštěvníků. Na předcho-
zích hudebních akcích U Helánů byla účast velmi dobrá, tak 
snad má smysl v nich pokračovat. 

Text Petr Antonín
Foto Martina Morávková
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DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ V PIVOVARU ROJC

V sobotu 2. 9. proběhl další den otevřených dveří v pivovaru 
Rojc. U této příležitosti jsme zároveň oslavili naše již páté 
výročí od založení pivovaru, první místo piva Garrigue 11 
v kategorii ležáků v soutěži malých pivovarů z celé ČR v Pa-
dochově a tak trochu i konec letních prázdnin.
Na čepu se vystřídalo 12 druhů piv, včetně novinek „Hi – 5“ 
– speciálně navařeno u příležitosti 5 let pivovaru a „Bazi-
lišek“ – slané pivo gose s bazalkou a ibiškem. Příznivci ji-
ných nápojů mohli ochutnat náš Sajdr a limonádu Rojcinka. 
K jídlu se podával pštrosí Moa guláš a kuřecí paštika, obojí 
z domácí produkce. Nejen pivo, ale i jídlo nám mizelo pod 
rukama, a tak jsme ještě později večer dosmažovali chleba 
ve vajíčku a pukali popcorn.
O parádní zážitek z živé hudby se postaral neúnavný Jirka 
Bartas, který zahrál snad vše, co by si kdo mohl přát. Hudba 
se nesla nad Rozdrojovicemi do pozdních hodin. Doufáme, 
že i pro nezúčastněné byla příjemným zpestřením poslední 
prázdninové soboty.
Návštěvníci si mohli prohlédnout výrobní prostory pivovaru 
a poslechnout si odborný výklad našeho sládka Jirky o tom, 
jak se u nás vaří pivo.
Přišlo vás hodně, nevím přesně kolik, ale opravdu hodně… 
snad 300 nebo i  víc? Plno bylo v  pivovaru, pod pergolou 
i  v  přilehlých uličkách. Děkujeme vám všem za podporu 
a návštěvu, moc si toho vážíme! Je to pro nás impuls pro 
další práci. Budeme se snažit i  nadále dělat skvělé pivo 
a být zprostředkovatelem dobré nálady a pohody pro vás 
všechny z Rojcu, i pro ty, kteří za námi přijeli ze širokého 
okolí. A ještě speciální dík všem našim sousedům, že nám 
akci umožnili a respektovali vlastně nejen akci, ale celý pro-
voz pivovaru – díky!

Text Igor Ingršt, foto Amálie Ingrštová

BABSKÉ HODY

Muzika, tanec, zpěv, spousta jídla, vína i pálenky, ale také 
zdobné kroje – to jsou naše každoroční Babské hody, které 
se letos konaly v sobotu 23. září. 
Do krojů se letos obléklo 27 žen a 18 dětí, zpěvem a hud-
bou průvod po dědině doprovázela dechová hudba Vina-
řinka ze Žeravic. Velké poděkování patří našim sousedům, 
kteří se v hojném počtu přišli podívat na náves na zahájení 
hodů. Tradiční první zastávka  byla na obecním úřadě, kde 
pan starosta poděkoval všem za udržování tradic, a pak už 
celý průvod pokračoval  po obci s jednotlivými zastávkami 
na občerstvení u domů krojaček.

 Na večerní zábavě v  hostinci U  Helánů nám k  poslechu 
a tanci hrála kapela Tremolo. Celý večer probíhal v přátel-
ském duchu, taneční parket byl neustále plný a nechyběla 
ani tombola a půlnoční vystoupení.
Za všechny stárky bych chtěla poděkovat všem, co přišli 
a strávili s námi svůj volný čas, obci, sponzorům, našim sklep-
níkům i obsluze v hostinci U Helánů. Těšíme se na příští rok.

Text Marie Veselá, foto Hana Daňková
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VIDLÁCI SOUTĚŽILI

V sobotu 9. září se sešli vidláci z blízkého i vzdáleného okolí, 
aby se zúčastnili výročního Vidláckého víceboje, pořádané-
ho každoročně hostincem U  Jeroušků. Tradiční disciplíny, 
které nesmí chybět, byly doplněny disciplínami novými. K ob-
čerstvení se podával burčák a kunda s čerstvým chlebem. 
Po vyhlášení vítězů následoval koncert kapely Benny Q. 
Kdo si chtěl užít trochu legrace, zábavy se zúčastnil, kdo 
nepřišel, navždy litovati bude.
Celá akce byla součástí oslav 100. výročí hostince U  Je-
roušků. Ten byl od roku 1923 provozován v ulici Šafránka 
č.p. 95. V 50. letech minulého století byl komunisty uzavřen 
a následně přestavěn na bydlení, taneční sál fungoval jako 
sklad n. p. Prior. Rodinná tradice byla obnovena panem Ji-
řím Jerouškem začátkem 90. let, ovšem ve skromnějších 
prostorech. 

Text Josef Siřiště, foto Martina Morávková, Josef Siřiště



Rozdrojovický zpravodaj 98 Rozdrojovický zpravodaj 4/2023 4/2023

ATLETIKA JE SUPER SPORT
Se zlatým medailistou z letní univerziády, desetibojařem Vilémem Stráským, o životě studujícího sportovce 

Jaký je váš největší sportovní úspěch? 
Zlatá medaile v desetiboji na univerzi-
ádě v Číně. Vůbec jsem s tím nepočí-
tal, ale nakonec to vyšlo skvěle. 

Jaké byly vaše sportovní začátky?
Na základní škole v rámci nějaké atletic-
ké soutěže jsem skákal do výšky a všiml 
si mě tam jeden brněnský trenér. Řekl 
mi, ať přijdu na trénink. V té době jsem 
ještě hrál hokej, ale přišel jsem na atle-
tický trénink a zjistil jsem, že atletika je 
super sport. Přístup trenérů je úplně jiný 
než v hokeji, úplná pohoda. Atletika se 
mi zalíbila a už jsem u ní zůstal. 

Desetiboj jste dělal hned od začátku? 
Ne, nejdřív jsem trénoval skok do 
výšky a  potom skok do dálky, v  tom 
jsem soutěžil i  na mistrovství Evropy 
dorostenců, tam jsem skončil myslím 
na osmém místě. Potom jsem trochu 
stagnoval a  lákal mě desetiboj. Ten 
jsem si zkusil na jedněch menších zá-
vodech a moc mě to bavilo, takže před 
pěti nebo šesti lety jsem začal tréno-
vat desetiboj.  

Kterou disciplínu máte nejraději? 
Nejvíc mě baví skok o tyči. Je to hlavně 
o  strachu, ale ten pocit, když to člo-
věka vynese tak vysoko, ten je hodně 
zábavný. 

V čem jste nejlepší? 
Nejvíc mně jdou asi překážky (překážko-
vý běh 110 metrů), to je taky nejvíc bo-
dovaná disciplína, a potom skok o tyči.   

Je při závodu prostor na taktizování 
a na úvahy o tom, která disciplína se 
„vyplatí“? 
To se nedá říct. Určitě neplatí, že bych 
některou disciplínu trénoval méně, 
protože za ni není tolik bodů. Třeba 
u  koule je to tak, že na určitý počet 
bodů je potřeba obrovský výkonnost-
ní rozdíl a  vyžaduje to hodně trénin-
ku. Takže samozřejmě trénujeme na 
všechno a  soustředíme se nejvíc na 
to, za co na závodech mívám nejméně 
bodů. 

Jaký je váš současný osobní rekord? 
7925 bodů. 

A světový rekord?
9126 bodů. 

Jak vlastně trénujete, jak vypadá váš 
tréninkový den? 
Je to časově náročné. Trénuju dvoufá-
zově, šest dní v  týdnu, v neděli mám 
volno. Trénujeme vytrvalost a  techni-
ku. Dopolední trénink trvá většinou čty-
ři hodiny, odpolední tři hodiny. Vlastně 
nedělám nic jiného než trénuju, jím 
a spím. Vstávám tak v osm hodin, na-
snídám se a po deváté jdu na trénink. 
Tři hodiny trénink, potom pára nebo 
sauna na regeneraci, oběd, a  kolem 
čtvrté hodiny odpoledne zase na tré-
nink. Ten bývá do šesti nebo do sedmi, 
večeře, nějako volno a jdu spát. 

Jak jde takový režim dohromady se 
studiem?
Když jsem trénoval v  Brně, byl jsem 
u  jiného trenéra a  ty dávky byly men-
ší, trénovali jsme taky dvoufázově, ale 
většinou po dvou hodinách dopoledne 
a  odpoledne, tak to šlo kombinovat 
i  se školou. Teď jsem ale přešel do 
skupiny Romana Šebrleho a ty hodiny 
jsou tam potřeba. Moje studium v Pra-
ze bude kombinované, takže několi-
krát za semestr budu mít školu celý 
víkend. Myslím, že bych si mohl najít 
čas a nějak to tam nacpat. 

Dalo by se říct, že jste profesionální 
sportovec?
Tím, jak trénuju a co pro to dělám, tak 
ano. Věřím, že od října už budu oprav-
du profesionální, že se tím budu i živit. 
Doteď jsem příležitostně dostal nějaké 
odměny za umístění na závodech, ale 
stabilní plat ne. 

Máte sponzory? 
Sponzory má klub a ten nám vyplácí ně-
jaké peníze za úspěchy. Abych mohl vů-
bec uvažovat o  individuálních sponzo-
rech, musel bych dát aspoň těch 8000 
bodů. Ti velcí sponzoři jako Puma nebo 
Adidas se zaměřují až na elitní atlety, 
a do toho mi ještě kousek chybí.

Máte nějaké vzory? 
Je to trenér Roman Šebrle a  Tomáš 
Dvořák. Trénovali a  soupeřili spolu 
a to jim hodně pomáhalo. Přesně o to 
se snažíme taky v naší skupině, hecu-
jeme se na i tréninku.  

Soutěž v desetiboji trvá dva dny. Který 
den je pro vás náročnější? 
Rozhodně ten druhý. Po prvním dnu je 
člověk dost vyřízený a bolí ho celé tělo, 
ale druhý den musí brzy ráno vstát a jít 
se rozcvičovat, přes tu bolest se dostat 
do nějaké závodní pohody. Celý závod 
končí patnáctistovkou (běh na 1500 
metrů) a to je asi nejbolestivější disci-
plína z celého desetiboje, tu nesnášejí 
všichni desetibojaři.

Jaká byla organizace univerziády v Číně?
Byl jsem velice překvapený, počítal 
jsem s tím, že něco v Číně nebude úpl-
ně fungovat, jak jsme zvyklí, ale měli 
všechno perfektně zorganizované. 
Bydleli jsme v něčem na způsob olym-
pijské vesnice, to bylo suprový, a jídlo 
taky. Měli to všechno kvalitně a profe-
sionálně připravené. 

Jaké jsou vaše další plány, tedy 
kromě studia? 
Na konci září mě čeká desetiboj ve 
Francii. Příští rok bych se chtěl do-
stat na mistrovství Evropy, které bude 
v Římě, a pokud se to povede, možná 
by mohla být ve hře i olympiáda. Tak to 
je můj plán na příští rok.

Budeme vám držet palce. 

Ptala se Hana Antonínová
Foto archiv V. Stráského

Bc . VILÉM STRÁSKÝ (24)
Rozdrojovický rodák, student 
a sportovec. Absolvent brněnské 
fakulty sportovních studií, student 
pražské fakulty tělesné výchovy 
a sportu. Vítěz soutěže v desetiboji 
na světové letní univerziádě 2023 
v čínském Čcheng-tu.

SPORTOVNĚ, KREATIVNĚ, ZÁŽITKOVĚ... ALE PŘEDEVŠÍM HRAVĚ 
Strávili jsme spolu pět dní v rámci příměstského tábora Ac-
tion Kids v Rozdrojovicích, kde nám vedení obce i  vedení 
školy vyšlo maximálně vstříc a poskytlo nám na celý týden 
zázemí. Vzhledem k tomu, že některé dny se nám nevyhnul 
ani déšť, tak to bylo víc než příjemné. Za to jim patří obrov-
ské díky. 
Kromě toho jsme se ale vydali taky na přehradu, na parník, 
objevovali jsme taje hradu Veveří, stavěli domečky pro lesní 
skřítky, testovali naši obratnost v lanovém centru, trpělivost 
zase na minigolfu a užili si i cestu vlakem. 
Poslední den jsme si jako vzpomínku na naše krátká letní 
dobrodružství a  nově vzniklá přátelství vytvořili vzájemně 
trička a rozloučili se při táboráku. I ten jsme si samozřejmě 
sami připravili. Myslím, že jsme si celý týden moc užili a ba-

vil nás všechny. Už teď se těšíme zase za rok! Velké ocenění 
za odvahu při sportovních aktivitách patří jmenovitě Klárce, 
Tamince, Kubovi, Filipovi, Finnovi, Matesovi a Theovi.
Příští rok nás čeká jeden tábor v červenci a jeden v srpnu. Při-
hlášky najdete po novém roce na webu www.actionkids.cz. 

Text Tomáš Hák, foto Barbora Háková Žitková
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OBECNÍ KNIHOVNA ROZDROJOVICE INFORMUJE

Nekonečný svět fantazie – téma 8. ročníku soutěže 
Jižní Morava čte
Již osmým rokem podporuje projekt Jižní Morava čte dětské 
čtenářství a Obecní knihovna Rozdrojovice se i v  letošním 
roce stala jednou z  takřka 80 knihoven v Jihomoravském 
kraji, které se do projektu zapojily. Pro letošní ročník, ležatá 
osmička znamená nekonečno, bylo zvoleno téma Nekoneč-
ný svět fantazie.
„V nekonečném světě fantazie nejsme omezeni hranicemi, 
které si stavíme uvnitř nás nebo i  zvenku. Ve fantazijním 
světě můžeme navazovat neuvěřitelná přátelství, podí-
vat se do míst, která jsou zapovězená nebo nedostupná, 
stát se tím, kým chceme být. Na zahradách před domem 
nám mohou růst jahody velkosti melounů, na loukách se 
můžeme projíždět na lučním koníkovi, můžeme si zaletět 
do neuvěřitelných výšin, proměnit se v bájné stvoření nebo 
prozkoumat nekonečné hlubiny. Děti mají nekonečno mož-
ností ke zpracování svého fantazijního světa“, jak se uvádí 
na webových stránkách projektu.

Soutěž je určena dětem od 4 do 15 let. 
Soutěžní kategorie:
Kategorie próza (1.–5. třída)
Kategorie próza (6.–9. třída)
Kategorie poezie (1.–5. třída)
Kategorie poezie (6.–9. třída)
Kategorie výtvarná (MŠ a 1. třída, mohou být i  skupiny – 
max. 5 dětí)

Pravidla soutěže
• Literární žánr není omezen. Děti mohou napsat povíd-

ku, pohádku, esej, báseň apod.
• Komiks patří do literární kategorie
• Rozsah literárního díla je 1 až 3 strany ve formátu A4
• Výtvarné dílo je bez omezení. Děti mohou odevzdat do 

soutěže např. kresbu, koláž  nebo i 3D model
• Spolu s dílem odevzdá soutěžící v knihovně i přihlášku 

do soutěže a souhlas rodičů
Termíny:
• Září 2023 vyhlášení soutěže 
• do 31. 12. 2023 odevzdání soutěžní práce do 

knihovny
• leden 2024 slavnostní vyhlášení vítězů regionálního 

kola soutěže
• březen 2024 slavnostní vyhlášení vítězů krajského 

kola soutěže v Brně

V souvislosti s vyhlášením soutěže připravujeme podzimní 
setkání s brněnskou výtvarnicí paní Vlastou Švejdovou. 
Projekt Jižní Morava čte pořádá Moravská zemská knihovna 
v Brně ve spolupráci s knihovnami Jižní Moravy a za finanč-
ní podpory Jihomoravského kraje a dalších sponzorů. 

Přihlášky jsou dostupné na webové stránce knihovny 
a v době otevírací doby knihovny u paní knihovnice.  

Pozvánka na přednášku Loupež v Orient Expressu
Na podzim poctí knihovnu svojí návštěvou známá lektorka 
a  spisovatelka Bc. Dana Šimková s  interaktivní přednáš-
kou Loupež v  Orient Expressu. Bude se konat ve čtvrtek 
17. října v 17 hodin v prostorách knihovny. A vás čeká? Jak 
píše paní Dana na svých webových stránkách: „V roce 1887 
zmizely z vlaku bedny plné zlata určeného na nákup zbra-
ní pro válku na Blízkém východě. Ve vlaku cestuje skupina 
podezřelých osob a každá z nich má důvod, proč by zlato 
ukradla. Ale kdo to udělal a kde je zlato dnes?
Účastníky čeká detektivní pátrání, kdy sami se stanou jed-
ním z podezřelých pasažérů, musí vyluštit celou řadu úko-
lů, mezi nimiž jsou osmisměrky, sudoku, křížovky, telegrafní 
zprávy a podobně, a jejich úkolem je připravit si závěrečnou 
řeč pro soudní přelíčení, aby obhájili nevinu své postavy, 
nebo ji usvědčili ze zločinu.
Během večera si prohlédneme skutečný Orient Expre-
ss a  porovnáme ho s  nejhoršími železnicemi a  vlaky na 
světě.“ 
Přednášky s Bc. Danou Šimkovou jsou vždy plné překvape-
ní a zajímavých informací. Nenechejte si tuto příležitost ujít! 
Všichni jsou srdečně zváni, vstupné zdarma. Akce se usku-
teční s finanční podporou Svazu knihovníků a informačních 
pracovníků ČR – Velká Morava. 
Na vaši návštěvu se těší Obecní knihovna Rozdrojovice.

Monika Kratochvílová
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Hledám zkušenou paní na úklid RD 
v Rozdrojovicích.

Úklid 1x za 4 týdny od 8–14 hod.
Telefon 775 320 100

TOULKY LESEM

Když se řekne září, každý si představí začátek školního 
roku, babí léto, sbírání hub, pouštění draků a nebo tře-
ba také procházku lesem. Aktivit se dá dělat spousty, 
obzvlášť když je tak hezký podzim, jako je ten letošní. 
Pokud se vydáte na malebnou procházku po výtečném 
nedělním obědě a zabrousíte směrem k Soví studánce, 
jistě si všimnete hezkých laviček podél cesty. Tyto lavičky 
pro všechny návštěvníky lesa vytvořilo družstvo singula-
ristů. Zamíříte-li ještě hlouběji do lesa, zjistíte, že oblíbe-
ná sova, která střeží pramínek vody už několik desetiletí, 
prošla značnou proměnou. Velké díky opět patří družstvu 
singularistů a  především panu Petru Gallovi, který stu-
dánku vyčistil, znovu obnovil funkčnost a lépe zprovoznil 
průtok pramene. 
Příroda má obrovskou sílu, a jak s ní člověk nakládá, tím 
se mu poté odvděčí. Moc bych si přála, aby každý měl 
na paměti, že odpadky se odkládají do popelnic či kon-
tejnerů, rozhodně se nehází do lesa či do jiné přírody. 
Chovejme se prosím slušně a  spořádaně, protože i  zví-
řátka potřebují svůj klid! Všem přeji krásný barevný pod-
zim a užijte si co nejvíce slunečných dnů třeba právě při 
procházce lesem. 

Text Kateřina Pokorná
Foto Oldřich Pokorný

RODROJOVICE SPEAK(S) ENGLISH
Kurzy angličtiny zahájíme ve středu 3 října. Budou 

opět tři skupiny a můžete se k nám přidat. 

17–18 hod. 
Skupina středně pokročilých (Intermediate – B1)

18–19 hod. 
Skupina pokročilých (Upper Intermediate – B2 – C1)

19–20 hod. 
Skupina mírně pokročilých (Pre-Intermediate A2)

Lektor dodá veškeré materiály. Počet studentů ve 
skupině je omezen. Platí se 100 Kč/hodina (60 

minut). Další informace na stránkách obce. Dotazy 
na pantonin@volny.cz



Foto Hana Daňková


